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Lle
Els

quests dies, davant la crisi pêr la que passa el sector

fructícola, he llegit a la premsa la proposta de fer la

retirada de fruita en verd; això vol dir que en lloc de

collir la fruita es tracta de tirar.la a terra per poderla cobrar

a preu de retirada. Amb tot el respecte del món per'a la

proposta, voldria fer unes reflexions per explicar per què crec

que és deltot negativa per a la pagesia professional. En primer

lloc, com a pagès vull produir aliments de qualitat per portar la

meva fruita als mercats, perquè algú pugui

consumir el que jo he produiT amb tota la

cura delmónl

Sincerament, crec que en un futur aquesta

mesura només afavoriria els especuladors,

que anirien a produir només per poder

cobrar l'ajut de la retirada; per tant, a curt

termini aniria en contra dels productors

professionals. En segon lloc, com a ciutadà,

crec que amb la gana que es passa al

món, no és la mesura més adequada.

No crec que els nostres conciutadans la

puguin entendre. I en tercer lloq com a

sindicalista, entenc que hi ha moltes altres

mesures efectives a reivindicar, com pot ser
'incrementar el preu i el límit de la retirada,

en destí a beneficència, mesura que d'una

banda afavoriria el pagès, i dãltra, ajudaria els mes necessitats.

Prohibir la venda de les males qualitats en situacions de crisi

podria ser una altra sortida per a la pagesia, Un exemple en

préssec i nectarina seria prohibir la venda dels calibres inferiors

a 60 mil'límetres (que un préssec de 60 mil'límetres ja es prou

petit!). Aquestes qualitats ja no es posen mai al mercat, sinó

que es destinen per fer sLlc, però, en canvi, les trobem quan

anem a comprar. Està clar que algú les hi deu portaç però
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aquest algú no és el pagès que treballa per fer productes de

qualitat.

Els mateixos defensors d'aquesta proposta argumenten que,

collint en verd, ens estalviarem les despeses del magatzem

o de la cooperativa. Utilitzar aquest argument és enganyar-

nos a nosaltres mateixos; està clar que si la fruita no entra al

magatzem no se li apliquen despeses, però també és cert

itø ve
øls lø

que com menys fruita entra al magatzem

o cooperativa, les despeses fixes a aplicar

s'hauran de sobrecarregar a la fruita que

sí que entra; per tant, com menys fruita

entrem a la cooperativa més altes seran

les despeses fixes per quilo. És evident que

l'aplicació d'aquesta mesura, a mig i llarg

termini, no beneficiaria en absolut la pagesia

professional; per tant, caldria destinar

els esforços a lluitar per aconseguir altres

propostes més positives. De propostes n'hi

ha moltes més: un nou pla de reconversió

varietal per ajudar als professionals a

adaptar-se a les demandes del mercat, ajuts

.a la promoció, etc..., però mai s'hauria de

produir per després llençar a terra en verd

el que hem cuidat duraht tot un any!


